
Klankbordgroep windenergie in Zaanstad - 
6 juni 2023 (1e bijeenkomst) 
 

Aanwezig: 
1. Volkstuinvereniging 

- Eenieder in zijn waarde laten 
2. Vier bewoners   

- Afspraken nakomen 
- Open en eerlijkheid 
- Respect 
- Zoeken naar overeenkomsten i.p.v. verschillen 
- De wereld een stuk schoner achterlaten dan toen ik volwassen was 

3. Initiatiefnemers 
- Evenwicht tussen lust en last 
- Zacht op de mens en duidelijk op de inhoud 

4. Bedrijvenverenigingen  
- Open en eerlijkheid  
- Geef elkaar ruimte en luisteren 
- Eenieder in zijn waarde laten 
- Verbinding 

7. Gemeente Zaanstad 
- Houd rekening met elkaar 
- Treed de andere open tegemoet 

 
Afwezig:  
Drie bewoners 
 
Welkom  
De voorzitter opent de bijeenkomst. Iedereen stelt zichzelf voor en benoemt daarbij welke spelregel 
hij/zij belangrijk vindt in het leven.  
 
Afspraken over het gesprek  
De deelnemers spreken met elkaar het volgende af: 
- We luisteren naar elkaar en laten elkaar uitspreken. 
- We hebben respect voor elk idee, elke mening en elkaars tegengestelde belang. 
- We stellen vragen om de ander beter te begrijpen. 
- We vallen elkaar niet persoonlijk aan. 
- We stoppen het gesprek over een onderwerp als alles is gezegd. 
- Als we buiten deze groep over elkaar praten, dan noemen we geen namen (niet herleidbaar naar 

de persoon). 
 
Introductie - Vragen deelnemers  
V: Een vraag vanuit de ondernemersvereniging is waar willen we na de bijeenkomsten staan? 
A: Het doel is dat er een advies ligt van de klankbordgroep voor de gemeente over de spelregels die 
de gemeente Zaanstad moet toepassen. De belangen in de klankbordgroep lopen zo uit elkaar dat het 
geen eensluidend advies hoeft te zijn.  
 
 



Dia in de Powerpoint – ‘Wat is er nationaal geregeld?’  
V: Welke hoogtebeperkingen zijn er? 
A: Dit verschilt per gebied en mogelijk ook binnen het zoekgebied. Rond Nauerna mag de hoogte 
waarschijnlijk max 146 meter zijn.  

 
V: Bewoner: Is er wet/regelgeving wat de afstand tot elektriciteitskabels moet zijn? 
A: De gemeente geeft aan dat er vanuit veiligheid regels zijn over de afstand tussen de windmolen en 
elektriciteitskabels.  

 
V: Bewoner: de netcongestie is een probleem dat niet op korte termijn kan worden opgelost. 
A: Er zit een verschil tussen congestie bij afnemen en terugleveren van elektriciteit.  
 
V: Bewoner: is het de bedoeling dat de energie die wordt opgewekt naar de polder zelf gaat of wordt 
deze in Zaanstad verdeeld?  
A: Dit is in eerste instantie aan de turbine-eigenaar. In het reguliere geval gaat dit naar het net en 
wordt deze over Zaanstad of verder verspreid. Het is ook mogelijk om windturbines “achter de 
meter” te plaatsen. Dan gaat het rechtstreeks naar een gebruiker.  

 
Dia in de PowerPoint ‘Wat er provinciaal is geregeld’.  
V: Bewoner: kunnen de gestelde kaders vanuit de provincie veranderen gezien het aanstaande 
nieuwe bestuur?  
A: In principe is dit allemaal beleid dat door de vorige Provinciale Staten is vastgelegd. Het nieuwe 
bestuur borduurt daarop voort. Er is een mogelijkheid om dit te herzien als een nieuw bestuur het 
hier totaal niet mee eens is. Dit is echter een zwaar besluit en gebeurt niet zomaar.  
 
Dia in de PowerPoint ‘Gemeentelijke uitgangspunten’: 
V: Een bewoner mist het stuk natuur dat er in Zaanstad is in dit verhaal. Dan gaat het o.a. over 
beschermde soorten vogels en natuur.  
A: De Flora- en Faunawet moet worden gevolgd. De gemeente geeft aan dat dit een terecht punt is en 
dat dit eigenlijk in de presentatie had moeten staan. De gemeente zegt toe dit aan te passen in de 
presentatie.  
 
Vragen en opmerkingen over overlast door geluid en slagschaduw 
V: Bewoner: hoe gaat de gemeente de gezondheid van de inwoners centraal onderzoeken?  
A: De gemeente geeft aan dat er vanuit de inwoners wordt geredeneerd. Hier worden vuistregels 
aangehouden als startpunt om te komen tot een argumentatie wat een passende afstand is.  
 
V: Een bewoner heeft op een km afstand een windturbine waar hij in de winter last heeft van de 
slagschaduw en het geluid. Zijn buren die in een woonboot wonen hebben hier mogelijk nog meer 
last van.  
A: De gemeente zal aan de hand van verschillende afstanden tot woningen kijken naar de 
mogelijkheden in het gebied. Daarnaast wil de gemeente een beeld vormen wat dit voor de 
slagschaduw- en geluidseffecten zou betekenen.  
 
V: Bewoner: worden de molens van de overkant van Amsterdam meegenomen?  Deze geven ook 
slagschaduw.  
V: Veel bewoners van het gebied hebben veel last van geluid. De inwoner moet het startpunt zijn. Hij 
vindt eerst dat er gekeken moet worden waar er ruimte is en wat de huidige geluidsbelasting is voor 
het desbetreffende gebied.  
V: Een bewoner heeft veel overlast van geluid. Hij meet dit in de avond soms op 90 db en dit baart 
hem erg veel zorgen voor de toekomst als er ook nog windturbines komen. Er is al veel in het gebied 
en moet dit er ook nog bij?   



A: De gemeente geeft aan dat ze dit ook veel tijdens de startbijeenkomsten hebben teruggekregen. 
Hier zullen we met een geluidsdeskundige goed naar moeten kijken. Het is daarbij wel belangrijk dat 
we dat op het niveau van de spelregels doen en niet voor concrete locaties.  
 
 
Inventarisatie, toetsing & verrijking / Bespreking startbijeenkomsten 
 
Geluidsoverlast 
De ramen van de woningen van een bewoner zijn al dicht omdat ze anders last hebben van het geluid 
wat de windturbine produceert. Meneer woont op HoogTij en heeft daarom een ventilatiesysteem 
aangelegd zodat zijn ramen niet steeds open moeten.  
Er zijn meer zorgen over geluid. Welke effecten hebben eventuele turbines straks bovenop het geluid 
dat er al is vanwege de industrie en de luchthaven?  Mogelijk kunnen we een geluidsdeskundige 
uitnodigen om dit toe te lichten in de groep. We kunnen de aankomende bijeenkomsten sowieso 
benutten om kennis te delen en met elkaar in gesprek te gaan.  
 
Landelijke en provinciale kaders 
Een vraag die veel oproept is vanuit de ondernemersvereniging: waarom wil Zaanstad al werken aan 
spelregels terwijl de nieuwe landelijke milieuregels vanuit het Rijk nog niet zijn vastgesteld? Bewoner: 
Zaanstad begint eigenlijk vooruit te lopen terwijl er nog geen kaders zijn waar we ons aan moeten 
houden. Meneer heeft erg veel moeite met de rol van de gemeente om alvast aan de gang gaan i.p.v. 
af te wachten op de landelijke regelgeving. Hij stelt voor om te stoppen om af te wachten op de 
wet/regelgeving. Energiecoöperatie reageert: die landelijke regels komen er binnen een paar 
maanden in concept. De overige deelnemers in de klankbordgroep zien ook dat de landelijke 
milieunormen nog niet af zijn, maar tegelijkertijd zien ze wel mogelijkheden om alvast over andere 
zaken te spreken.  
 
De ondernemersvereniging benoemt dat er twee randvoorwaarden zijn die nog niet zijn ingevuld: de 
landelijke normen vanuit het  Rijk en de Provincie. Zet de provincie het beleid voort of gaan ze een 
andere richting op? Er is wel behoefte aan deze kaders om te bespreken met elkaar welke richting we 
opgaan.  
 
Lokaal eigendom / profiteren 
Er is kort gesproken over het meeprofiteren van bewoners van de windmolens. Bewoner zegt 
hierover dat er weinig inwoners zijn die financieel kunnen bijdragen aan windturbines. De 
energiecoöperatie ziet het niet voor zich dat alle inwoners zich kunnen inkopen maar dat zij wel op 
een andere manier kunnen profiteren van de windturbines. We willen dat die gelden landen bij de 
lokale bevolking. Ook als zij er niet in investeren. 
 
Toegevoegde waarde 
Een bewoner wil een duidelijke afweging tussen het belang van de omwonenden, landschap en 
natuur en de toegevoegde waarde van windmolens in dit gebied. En hoe deze toegevoegde waarde 
zich verhoudt tegen alternatieve bronnen van duurzame energie.  
 
 
Prioriteiten stellen in de onderwerpen 
De leden van de klankbordgroep hebben stickers geplakt bij de onderwerpen die ze belangrijk vinden 
om te bespreken in de volgende bijeenkomst(en). 
 
Afspraken volgende bijeenkomsten  
 

1. Waarover moeten de volgende bijeenkomsten gaan? 



- Geluid en de overlast hiervan -> meest urgent 
- De twee randvoorwaarden van de wet/regelgeving: Rijk en Provincie 
- Wat zijn de consequenties als we geen windmolens faciliteren? Wat is de belangenafweging?  
- Uitleg over hoe alles zich tot elkaar verhoudt. 
- In hoeverre kan Liander de opgewekte stroom verwerken (netcongestie)? 

 
2. Wanneer 2e bijeenkomst?  

Di 11 of woe 12 juli reserveert iedereen in zijn agenda. Hier wordt mogelijk een 
geluidsdeskundige uitgenodigd. Sowieso staat presentatie van het onderzoek van TAUW op 
de agenda over de potentiële locaties.  
 

3. Data prikken: 3e overleg dinsdagavond 19 september  
 

4. Agenda volgende overleggen: gemeente Zaanstad stuurt ca. een week voor een overleg de 
agenda toe. Als leden van de klankbordgroep zelf iets op de agenda willen zetten, dan 
kunnen ze dit doorgeven aan de Voorzitter. Haar contactgegevens worden gedeeld in de mail 
met het verslag en ook in de mail met de agenda. 

 
Overige afspraken  
 

1. Verslaglegging 
Gemeente Zaanstad stuurt het verslag per mail rond, iedereen kan daar per mail op reageren. 
Daarna wordt het verslag definitief gemaakt. De verslagen worden niet besproken als 
agendapunt op een volgend overleg. 
 

2. Delen gegevens / AVG 
Alle aanwezigen zijn akkoord dat de mailadressen openbaar zijn voor elkaar.  
 

3. Vervangen indien verhinderd? 
Als het echt niet anders kan moet de mogelijkheid er zijn om een vervanger te vragen. 
 

4. Waar wilt u nog afspraken over maken?  
Gemeente verzoekt dat wanneer de klankbordgroep wordt genoemd in de media dit vooraf 
te melden aan de groep en de gemeente. Hiermee is iedereen akkoord.  

 
 
 


